
Referat af Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 

13. maj 2025 kl. 17.30 – 20.00 

Medlemmer: Lars Salling, Dorien van Veelen, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, Kristian Brunnenberger 

Andersen, Per Randrup, Mike Taagehøj, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Jonas Fisker, Brit Brunnstrøm Jensen, 

Bettina Bay Nielsen, Villads R. Lunn, Gorm M. Christensen  

Afbud: Kristian Brunnenberger, Gorm M. Christensen 

Ansvarlig for gennemlæsning af referat: Tina Nyyssönen 

Dagsorden: 

1 Formalia    

 

1.1 Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden godkendt 

 

1.1 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 01.04.2025 

Referat godkendt 
 

 
2 Drøftelse/behandling af emner 

 

2.1 En kortere skoledag (Drøftelse) (40 min) 

Skoleledelsen fremlagde fordele og ulemper ved at forkorte elevpauserne i det 

kommende skoleår med i alt 10 minutter pr. dag, så de matcher 

Undervisningsministeriets beregning af tid til elevpauser. Der ville ikke være 

nogen økonomisk konsekvens af en evt ændring. 

  

Skolebestyrelsen var af den opfattelse, at den nuværende længde på pauserne 

er en fordel for fællesskabet blandt børnene, så deres relationer kan styrkes 

gennem aktiviteter og lege i pauserne. Det blev fremhævet, at pauserne er 

vigtige afbræk i den samlede skoledag. Der skal spises og tankes op på energi, 

dyrkes relationer og fællesskab, netop hvor eleverne er samlet. Muligheden for 

at pauserne kan understøtte dette forringes, hvis de afkortes hver med 5 

minutter til hhv 25 minutter for 12-pausen og 20 minutter for 10-pausen.    

Samme emne var forud for mødet blevet diskuteret med personalet, der 

ligeledes havde givet deres mening til kende. Der var både positive og kritiske 

tilkendegivelser på området. 

På baggrund af en samlet vurdering, traf skolelederen beslutning om at bevare 

den nuværende længde af frikvartererne. 

 



2.2 Forsøg med online undervisning (orientering og beslutning) (10 minutter) 

Kommunen har tilmeldt sig en forsøgsordning om online undervisning for elever 

der har ufrivilligt skolefravær. Da forsøget er i regi under 

Undervisningsministeriet skal skolebestyrelsen godkende, at Virum Skole kan 

deltage i forsøgsordningen.  

 

Skolebestyrelsen godkendte, at Virum Skole tilslutter sig forsøgsordningen. 

 

 

2.3 Evaluering af kontaktforældremøde (30 minutter) (drøftelse)  

 

Skolebestyrelsen var enige om, at foredraget ”Grønsagsskærm og 

sukkerskærm” var velvalgt og gav gode perspektiver på brugen af skærme. Der 

var særligt fokus på sociale mediers negative betydning for, at unge mennesker 

isolerer sig med skærmene.  

 

Det blev besluttet at der næste skoleår afholdes ét kontaktforældremøde, som 

vil ligge i forlængelse af et oplæg om et relevant emne, som alle forældre på 

skolen vil inviteres til at overvære. Kontaktforældremødet, efter oplægget, vil 

være for skolebestyrelsen og kontaktforældrene og give mulighed for drøftelse 

af skolebestyrelsens arbejde og fokuspunkter. 

 

Skolebestyrelsen vil fortsat have fokus på at være i god dialog med forældrene 

på Virum Skole. Muligheder for at øge opmærksomheden på skolebestyrelsens 

arbejde gennem andre kanaler blev drøftet og der blev nedsat et udvalg 

bestående af Bo, Jesper og Jonas, til at komme med oplæg/ideer, som 

skolebestyrelsen kan arbejde videre med.  

 

2.4 Planlægning af årsberetning – form og indhold? (30 minutter)  

(drøftelse og beslutning)  
 

Skolebestyrelsen planlægger igen i år at lave en video som årsberetning. 

Videoen vil indeholde indslag med både de forældrevalgte og 

elevrådsrepræsentanterne. Emnerne til årsberetningen blev fordelt. 

 

• Virum Skole sætter tempoet ned. (Lars) 

• Nyt princip for mobil, smartwatches og tablets. Herunder afholdt 

kontaktforældremøde om sukkerskærm og grønsagsskærm. (Bo og 

Kristian) 

• Fokus på børn og unges forbrug af snus. Herunder snusforedrag for 

forældre. (Jesper og Lars) 

• Fokus på sikring af, at byggeriet af daginstitutionen foregår så skånsomt 

som muligt ift. Virum Skoles hverdag. Hvad har skolebestyrelsen gjort 

ifbm byggeriet af daginstitutionen og trafik omkring det. (Per og Tina) 

• Ændring i skoledagen – valgfag og Trivselstime. Årets halve trivselstime 

indført i år bliver til en hel i det kommende skoleår.  (Dorien) 

• Blå mandag (Villads og Gorm) 

 

 

 

 



2.5 Timefordelingsplan (10 minutter) (orientering)  

Timefordelingsplanen for skoleåret 2025-2026 blev fremlagt af skoleledelsen.  

I det kommende skoleår får alle klasser en lektion til klassens tid. Det er en del 

af folkeskolens kvalitetsprogram.  

 

3   Driftsforhold (20 min) 

 

3.1  Nyt fra elevrådet 
 

Sidste elevrådsmøde i dette skoleår skal afholdes i Rådhussalen på Lyngby 

Taarbæks Rådhus med tilstedeværelse af Borgmester Sofia Osmani. 
 

Elevrådet har arbejdet med implementeringen af den nye mobilpolitik og haft 
en snak om, hvordan de nye regler skulle forstås. 

 
Elevrådet planlægger at producere en film for at gøre andre elever 
opmærksomme på problematikkerne med cykelparkeringen på skolens område. 

 
 

3.2 Nyt fra Skolerådet, herunder – Trivsel i et ambitiøst skolevæsen, skoledialog 
og oplæg ved trivselskommissionens formand Rasmus Meyer.  

 

Bo, Mike og Jonas har deltaget i møde om Trivsel i et ambitiøst skolevæsen, 
som er en ramme om en samskabelsesproces med politikere, skolerådet, 

fælleselevrådet, skoleledelser og tillidsvalgte fra hele kommunen.  
Lyngby Taarbæk Kommune ønsker at skolevæsnet får nogle få pejlemærker og 
færre strategier, at skulle måle på. Virum Skole vil i det kommende skoleår 

have 3 fordybelsesuger i den forbindelse. 
 

Oplæg ved Trivselskommissionens formand Rasmus Meyer, var et virkeligt 
interessant oplæg, hvor blandt andet karakterdannelsen hos de unge 
mennesker er vigtig for trivslen hos dem.  

 
3.2  Henvendelser fra forældre 

 
Der har været nogle spørgsmål i forbindelse med kontaktforældremødet. 
Skolebestyrelsen vil det kommende skoleår sætte fokus på arbejdet med 

digitaldannelse på Virum Skole.  

 

3.3  Meddelelser 
Solafskærmningen på den grå bygning vil blive renoveret. De nuværende pilles 

ned og erstattes.  
 

Solafskærmningen på Akvariet er pillet ned her i foråret, men der er fortsat 

ikke fundet en løsning på ny solafskærming der. Det er uholdbart for både 
elever og medarbejdere, da der er gener med både sol og det opleves varmt af 

elever og medarbejdere.  
Skolebestyrelsen er meget optaget af denne problemstilling og vil af den grund 
søge aktindsigt om sagen.  

 
Kollekonto fungerer pt ved, at forældre overfører penge til kontoen og en 

medarbejder laver regnskab for det enkelte barn. Til august ændrer dette sig, 



da Kolle har indkøbt et system, der klarer denne opgave, samt kan 

administrere tilmeldinger til ture. 
 

Klassedannelsen i år er igen lykkedes. Der har været væsentligt flere ønsker 
end normalt til hvem forældre ønsker, at ens barn kommer eller ikke kommer i 

klasse med. Skolebestyrelsens principper på området er blevet efterlevet.  
 
Status på byggeriet af den nye daginstitution er, at nedrivningen af 

Motorikhuset pågår.  
 

Skolebestyrelsen ønsker viden til om løfterne fra Udvalgsmøde den 19. marts 
2025, hvor der nævnes pleje af skolens græsplæne og mulighed for en ekstra 
multibane. Ledelsen undersøger sagen.  

 
 

3.4  Eventuelt  
 

Pædagoger fra Kolle på 6.klassernes forældremødet i foråret blev efterspurgt, 

så indholdet af aftenklubben mv kunne præsenteres. Det overvejes, hvordan 
information om tilbuddet kan gives til forældre og elever. 

 
3.5  Lukket dagsorden 

 

 


